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ACTA NÚM. 04 
 
 

Comissió de Campus, Sostenibilitat i 
Agenda 2030: 
 
 
Membres assistents: 
 
Jesús Adrián Escudero 
Sílvia Altafaja Vela 
Marta Bertrán Tarrés 
Juan Jesús Donaire Benito 
Mònica Espejo Segura 
Enric Font Oller 
Benet Gunsé Forcadell 
Virginia Luzón Fernández 
Enric Martin Otto  
Susana Navas Navarro 
Cristina Palet Ballús  
Emilio Padilla Rosa 
Xavier Ramos Morrilla 
Vicenç Robles Alarcon 
Jaume Tintoré Balasch 
OlgaTorres Hostench 
 

 
 
 
 
A les 9:30 h del dia 23 de novembre de 
2022, s’inicia la sessió ordinària sota la 
presidència de la vicerectora de Campus, 
Sostenibilitat i Agenda 2030, Dra. Carme 
Miralles i Guasch, amb la presència dels 
membres de la Comissió assenyalats al 
marge. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

S’han excusat d’assistir a la reunió: Maite Martín Ibáñez, Andreu Pompas Alcaraz, Rafael 
Requena Valiente, Jose Trigo Carballo, 

 
No assisteixen: Ismael Ivan Blanco Fillola, Jordi Hernández Sánchez, Benjamín Lázaro 
Miranda, Joan Enric Rodriguez Gil, Jordi Nadal Tersa 
 
Hi assisteixen, amb veu i sense vot:  Xavier Ariño Vila, Alba Cabanyes, Josep Boldú,  Isabel 
Pont, Anselm Rodrigo Domínguez, Carme Hidalgo Montaner, Gabriel Cardañosa, Anna 
Florensa, José Mª Martínez Expósito. 
 
Actua com a secretària Montse Gispert Bosch, lletrada del Gabinet Jurídic. 

 
 
Ordre del dia 
 

1. Aprovació de les actes de les sessions anteriors 
2. Informe de la Presidenta de la Comissió 
3. Presentació de l’oficina de Sostenibilitat 
4. Presentació de la memòria d’activitats del DAIL 
5. Presentació de la memòria d’activitats del CampusSIS  
6. Assumptes de tràmit 
7. Torn obert de paraules 

 
 



2 

 

 
Desenvolupament de la sessió 
 
 
S’obre la sessió a les 10:00 hores amb el quòrum suficient. La Presidenta dona la 
benvinguda als assistents, i, en especial als nous membres: Vicens Robles, Emilio Padilla,  
Juan Jesús Donaire, Susana Navas, Benet Gunsé, Anselm Rodrigo, i Isabel Pont. 
 
A continuació es dona pas al debat dels punts de l’ordre del dia, 
 
Punt 1. Aprovació de les actes de les sessions anteriors 
 
S’aprova per assentiment l’acta de la sessió ordinària de data 27 d’abril de 2022. 
S’aprova per assentiment l’acta de la sessió extraordinària de data 20 de juny de 2022. 
 
Punt 2. Informe de la Presidenta de la Comissió 
 
La Presidenta presenta un informe-resum de l’any 2022, en relació a les següents 
actuacions: 
 
- S’ha constituït la Oficina de Sostenibilitat a la que s’integren espais disgregats, se la dota 
de més responsabilitats, i amb interconnexió amb el Campus SIS, el desenvolupament de la 
Agenda 2033, i la gestió de polítiques de mobilitat, residus, energia i d’espais verds. S’ha 
anomenat com a responsable la senyora Alba Cabanyes. 
- S’estan acabant les obres del carril bici Badia-UAB. Aquesta nova ciclovia s’inaugurarà 
properament. 
- Sobre la proposta a la AMB de que la UAB sigui considerada com a hub de vies ciclables 
interurbanes, hi ha l’estudi constructiu fet, i queda per demanar finançament Next generation, 
Aquestes subvencions cal canalitzar-les mitjançant Ajuntaments, i, està per resoldre com 
abordar-ho. 
- Es valora com un encert el projecte de les noves estacions de bus, i informa de l’actuació 
en la parada Sud, en referència a la seguretat atenent el suggeriment de la Comissió. 
- S’ha incrementat la freqüència de la línia de ferrocarrils de la Generalitat que passa per la 
UAB. 
- En relació a la xarxa i al Pla d’inversió de Rodalies de Barcelona,  i la intensificació 
d’inversions prevista en les línies ferroviàries de Renfe de la R7 i R8, provocarà l’increment 
de la freqüència de trens i es millorarà l’accés dels usuaris a l’estació de Cerdanyola-
Universitat. Sembla que serà molt immediat. També una millora en la part Sud sobre la línia 
1, que es connectarà amb la R8. 
- Sobre els endolls de punts de recàrrega de vehicles, que sent limitats als membres de la 
comunitat universitària de moment no cal pagar, però que cal identificar-se. S’està estudiant 
el sistema per a electrolineres de càrrega no ràpida, de pagament, i amb també en 
exclusivitat per a la comunitat universitària. 
- Respecte dels anomenats “refugis climàtics”, destinats a disposar d’espais amb 
temperatures regulades mitjançant l’arbrat, s’ha iniciat un projecte amb el CREAF (part 
científica), que treballarà de la mà de l’Oficina de Sostenibilitat i la Unitat de Infraestructures 
(part tècnica), per fer actuacions, en un inici, a la plaça del Coneixement. 
- Innovacions a les reunions participatives de com distribuir el PIU, en el sentit de procurar 
disminuir la despesa energètic. La Presidenta agraeix als degans el compromís i facilitats 
que han manifestat.  
- La previsió de les Comissions del Campus per l’any vinent, seran el 15/2/23, 28/06/23, 
22/11/23. 
 
Es dona pas a preguntes per part dels membres de la Comissió, que s’interessen per 
diverses qüestions, i/o, iniciatives a considerar: pintar les rotondes en la seva totalitat; 
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potenciar la  formació, i la informació; la contribució dels Grups de Treball a pensar sobre les 
mesures de estalvi energètic; la participació de l’esfera Uab; la possibilitat de plantar arbres 
en espais del Campus amb l’objectiu de retre homenatge a professors;  la data límit per 
poder fer propostes al PIU 2023;  sobre com serà la càrrega dels cotxes elèctrics; o, la 
possibilitat real dels enllaços; el canvi de nom de la DAIL. També preocupa la seguretat i 
mobilitat amb bicicleta en la connexió amb el Turó de St. Pau. 
 
Comentades i debatudes les observacions, aportacions i preguntes fetes pels membres, i 
donades les necessàries explicacions, es recullen els diversos suggeriments per part de la 
Presidenta i els responsables tècnics. 
 
 
Punt 3. Presentació de l’oficina de Sostenibilitat 
 
A petició de la Presidenta, la senyora Alba Cabanyes, es presenta com a Cap de l’Oficina de 
sostenibilitat. Exposa a la Comissió els seus motius per haver optar al lloc, així com les 
capacitats i habilitats en relació a les funcions i tasques a desenvolupar en el mateix. 
Assenyala en especial la singular feina feta a la UAB, la potència de l’organització, i el mèrit 
del equip tècnic de la UAB que donen suport en aquesta matèria així com del seu alt grau 
de compromís. Expressa també la seva disposició a seguir aquesta línia de compromís, de 
responsabilitat, i de visió transversal i integradora. 
 
A continuació, la Presidenta pren la paraula per informar sobre qüestions de mobilitat. 
Exposa que s’ha reprès l’estudi sobre espais exteriors del 2014 per comparar-lo amb el de 
l’any 2022, amb l’objectiu de poder valorar les millores en un total de 39 casos. Assenyalant 
els punts d’accessibilitat al Campus, diferenciant entre accessibles (51,6%) i practicables 
(43,4%), i identificant-ne aquesta tipologia, la Presidenta conclou que és a partir d’aquesta 
anàlisi, que es pot plantejar com abordar les millores a realitzar. La mesura està pendent 
d’executar. 
 
Un segon element al que la Presidenta fa referència és a la inadequació de la circulació del 
pas a l’avinguda Vi.la Puig. Atès que està en relació a la seguretat de l’espai, s’ha cregut 
necessari l’adopció d’una mesura de restricció d’accés, amb autorització de pas expressa. 
 
Tot seguit la Presidenta invita a la senyora Carme Hidalgo, tècnica de Residus a fer una 
presentació de la generació de residus al Campus i la seva gestió, amb el suport d’un 
document que s’ha lliurat prèviament als membres de la Comissió. . La quantia estimada de 
residus generats a la UAB és de 1420 Tn, que es poden classificar en tres tipologies: 
municipals, de laboratori i voluminosos, amb una gestió diferenciada cada grup. Els àmbits 
d’actuació estan en relació a aquesta tipologia:  1. La gestió de residus municipals, a través 
d’un Conveni amb l’Ajuntament de Cerdanyola; 2. La deixalleria campus (voluminosos, 
RAEES, específic);  3. Els residus perillosos de laboratori. També fa referència als Projectes 
de minimització i prevenció de residus, que són: a) Directrius per als serveis i activitats que 
generen residus (restauració, vending, neteja, esdeveniments); b) Ambientalització de 
compres i contractació:  i, c) Campanyes de sensibilització i voluntariat ambiental  
 
Són reptes d’aquest model de gestió el promoure l’economia circular i models de consums 
responsables a la UAB,  així com la millora tant de de la qualitat de la recollida selectiva, 
com de la sensibilització i conscienciació de la comunitat universitària. Com a projecte 
transformador, la senyora Hidalgo fa referència expressa a que en el marc del projecte PECT 
i la xarxa d’Open Labs de la UAB, es proposa la creació d’un Laboratori enfocat a l’economia 
circular i la prevenció i reciclatge de residus dins l’actual Deixalleria del campus.  
 
Tot seguit la Presidenta dona pas al senyor Gabi Cardañosa per informar de les  novetats en 
referència a l’energia. Ho fa amb una presentació que s’ha facilitat prèviament als membres 
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de la Comissió. Bàsicament s’informa sobre la baixada del consum, i l’estalvi que ha suposat. 
Comenta que la compra de l’energia l’increment és molt gran. Sobre la reducció dels consum 
energètic, assenyala que cal tenir en compte tant la gestió con els hàbits del consum dels 
usuaris, i fa en aquest sentit una crida a que es comparteixin les observacions que els 
membres de la Comissió puguin fer al respecte. 
 
Sobres les actuacions 2022, fa referència a l’impuls de els energies renovables, i la reducció 
de consum i demanda, amb una inversió de 781.000 euros. També remarca que s’han seguit  
les campanyes de sensibilització. 
 
S’obre un torn de preguntes específiques d’aquest punt, on els membres poden plantejar les 
seves consideracions: 
 
Respecte a l’actuació de restricció del pas, s’avisa de que caldria ser prudents en aplicar la 
mesura. En relació a deixalleries, es considera d’incloure la infraestructura de la deixalleria 
com un servei més a oferir a la comunitat universitària, i també com la hostaleria i el vending, 
es podrien integrar dins la sostenibilitat. Sobre la recollida selectiva, s’observa que no hi ha 
contenidors per residus orgànics a les Facultats. També es pregunta sobres quin és el balanç 
dels canvis fets a LED, i la possibilitat de col·locar sensors als passadissos. Així mateix, hi 
ha interès en conèixer quina és l’eficiència energètica i la reinversió de l’estalvi que suposa. 
 
Sobre les qüestions referents als residus i la deixalleria la Presidenta remarca  hi ha molt d’ 
esforç i innovació a fer, i que el fet de portar aquest tema a la Comissió és precisament per 
a que emergeixin els temes. Sobre la barrera a zona de Vila Puig, assenyala que es tracta 
d’una selectiva per no limitativa. I, de l’actuació energètica i els leds recorda que l’execució 
correspon a un complex Pla, amb elements a prioritzar. Respecte de la oficina de 
sostenibilitat, recorda que s’ha integrat dins la DAIL obeint a la major eficiència de l’activitat 
de tots els seus tècnics. 
 
El Vicerector d’economia intervé per respondre, des de la perspectiva més econòmica, sobre 
les qüestions formulades, en el sentit de qüestionar la idea de retorn a la mateixa línia i entén 
que es millor pensar quina es la política a fer en la UAB. Sobre l’estalvi energètic reflexiona 
sobre l’esforç que ha fet la UAB,  i en aquest sentit, entén que caldria compensació per part 
de la Generalitat. 
 
Punt 4. Presentació memòria d’activitats del DAIL. 
 
És el director del DAIL, senyor Enric Font, qui fa la presentació, referint que en l’exercici 
2022 s’estan executant 8 milions €, i que part de la inversió de les TIC han passat a ser 
gestionada per aquesta Direcció. 
 
A continuació el director projecta un reportatge fotogràfic per mostrar de forma gràfica on 
s’han fet les darreres obres i actuacions, que va comentant oportunament amb més detall. 
Desprès passa a relatar les actuacions específiques amb motiu de la  forta tempesta de 31 
d’agost, com per exemple l’habilitació de zones.  La planificació posterior va requerir 
l’elaboració d’un cronograma en dues fases per poder realitzar actuacions de retirada, 
extracció i neteja, amb l’arbrat a un sol costat de la vorera, i zona de vianants i carril bici. 
 
Punt 5. Presentació de la memòria d’activitats del Campus SIS. 
 
Pren la paraula la senyora Silvia Altafaja, per comentar les principals actuacions que han 
centrat l’activitat de Campus SIS. Així mateix informa que s’ha fet treball conjunt amb la resta 
d’universitats, com ara per a l’ estudi d’emissions CO2 de tot els sistema català. A continuació 
fa la presentació de la difusió, mitjançant una vídeo,  de les activitats dissenyades des del  
Campus SIS. L’objectiu principal de la campanya de difusió és la valoració de  l’accessibilitat 
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dels recorreguts a peu al campus de la UAB a 2022 i les millores produïdes des de la diagnosi 
de 2014. 
 
En el torn particular de paraules hi ha interès específic per la comunicació, i si obeeix a un 
objectiu estratègic. La senyora Altafaja respon que espera que amb la nova web, la 
informació tingui més abast. Es fa també una observació sobre que els membres no són 
convocats als grups, i la Presidenta es compromet a revisar aquestes convocatòries. 
 
 
6. Assumptes de tràmit 
 
Sense assumptes de tràmit 
 
 
7. Torn obert de paraules 
 
Alguns dels membres intervenen per suggerir la utilització de carmanyoles als selfs del 
Campus, i, de com cal canalitzar més àgil i de forma més efectiva la informació sobre la 
energia i canvi climàtic. 
 
Sobre el tema de restauració la presidenta proposa de tractar aquest tema monogràficament 
en una propera sessió, amb la presència del responsable senyor Trigo. Sobre el tema de 
comunicació, la presidenta demana a la Vicerectora de Comunicació si podria haver ajut en 
aquesta qüestió, la qual comenta breument els diferents passos i accions  que ja s’estan 
fent, i que cal continuar, en favor de la cultura medi ambientalista, energètica i sostenible, 
així com de les diferents eines a utilitzar en funció de l’àmbit que es tracti. 
 
 
Sense més comentaris, a les 11:50 hores la Presidenta aixeca la sessió, de la qual, com a 
Secretària, estenc aquesta acta. 
 
 
 
 
La secretària Vist i plau 
 La presidenta 
 
 
 
 
 
 
 


